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Bizony számolgatni kellett az éveket, hogy felidézhessük mikor is volt az előző festés. Nagyszülők lettek a huszonhét évvel
ezelőtt friss házasokból, meglett felnőttek az akkori elsőáldozókból. Egy ilyen munka hatalmas elszánást ígényel.
Szerencse, hogy a város vezetésében és az egyházi, világi vezetőkben komoly volt az elhatározás. Hetekig tartó
előkészületek, a képviselő-testület 5 millió forintos támogató döntése volt talán a legegyszerűbb. A hitelfelvétel, püspök-
ség engedélyének megszerzése, a Műemléki Igazgatóság jóváhagyó döntése okozott álmatlan éjszakát Papp László
plébános úrnak, Hoffman Pál polgármester úrnak, Gergics Illésnek a Pénzügyi Bizottság vezetőjének, dr. Monostory
Péternek az Egyházi Testület Elnökének és Ági Ferencnek, a ki a szakmai előkészítést szervezte. Nagy élmény volt tapasz-
talni, hogy a tököli katolikusok összetartó, áldozatkész közösségként magasra tették a mércét. Adománygyűjtés indult,
melynek eredményeként olyan feladatok is megoldódtak, amelyekre kezdetben gondolni sem mertünk. Bútorok cseréje
a sekrestyében, a Stáció képeinek felújítása, de különösen az elektromos fűtés kiépítése nagy ajándék valamennyiünk
számára. A templom megszépült, mi pedig újra megéreztük a nagy munkában az összefogás, összetartozás erejét.
Örülünk az elismerő szavaknak, s már imádkozunk, msert jó lenne az orgona megjavítása, de álmodozunk is gyönyörűen
festett üvegablakokról. Boldogan ünnepeltük a Karácsonyt, Jézus születését, s büszkén vártuk Jelenits István atyát a
húsvéti ünnepekre.

Megszépült a katolikus templom

Szívet melengető
összefogást hozott a
katolikus templom belső
felújításának ígénye.
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Minden nemzet, így a magyar
nemzet életében is vannak fordu-
lópontok, amelyek hosszú időre
kijelölik sorsát. 1848. március 15
ilyen pillanat volt. Az ország egé-
sze változást akart, azért ez a nap
fontos és kedves minden magyar
ember számára. Remény és vára-
kozás 1848-ban és ma, 2010-ben.
De ezt érezték szüleink az időseb-
bek 1956. október 23-án, és érez-
tük már mi 1990. március 15-én
itt ezen a helyen. 20 éve arra
készültünk, hogy visszaállítjuk a
régi értékrendet a haza, a vallás,

a szülőföld elsőbbségét, szeretetét. Akkor még hiányos volt az
emlékmű, mert a kommunisták által ledöntött, összetört Turul
madár még nem állhatott a helyén. Ma már újra történelmi
századokat köt össze bronz szárnyaival. 40-50 évig a változás
reménye nélkül éltük meg a hétköznapokat és ünnepeltünk
úgy, ahogy a hatalom engedte. Rendkívüli élmény, generációnk
életélménye, hogy 1990 áprilisában a választáson és 1991-ben a
szovjet csapatok távozása után mi is megismertük a szabadság
érzését. 1848-ban Széchenyi, Kossuth, Petőfi és Deák nemzeti
programot fogalmazott meg. Ki radikálisan, ki megfontoltan,
ki visszahúzódva, de mindannyian a független, szabad
Magyarországért küzdöttek. 1990-ben mi is megtapasztaltuk a
mérsékelt gondolkodás és a harsogó radikalizmus kommunis-
taellenes hangjait, s ma sokan vannak akik szégyellik akkori
önmagukat, azt, hogy könnyen a harsogó SZDSZ félrevezetés
hívévé váltak.

Az elmúlt 20
évben átéltük a
szabadságot, de
az utóbbi évek-
ben újra a
hazugsággal, a
csalással, a
magyar érdekek
e l á r u l á s á v a l
t a l á l k o z u n k .
Nagy önuralom-

ra van szükségünk, mert ismerjük a 12 ponthoz tartozó mottót:
„Legyen béke, szabadság és egyetértés!” 

De látjuk azokat is, akik hol elvtársnak szólítják egymást, és
az Internacionálét éneklik vörös zászlók alatt, hol meg demok-
raták, akik a vörös szegfűt fehér virágra cserélik. Mindent
elkövetnek az egyházak és intézményei, az iskolák, idősottho-
nok lehetetlenné tételére, de ilyenkor ünnep idején álságos
ateista módon szentmisék részeseivé válnak. 1848-ban és 1956-
ban bátran félre söpörték a világot, amelyben éltek, törvénye-
ket, intézményeket, az egész rendszert kellett megváltoztatni-
uk, mert tovább nem lehetett úgy élni, mint addig. De az élet
másnap már ment tovább. Ma miénk a feladat, csendes forra-
dalommal kell megmutatnunk: szavak és tettek nem különböz-
hetnek, nem lehet büntetlenül hazudni, elfelejtkezni a nemzet
közösségéről, nem lehet becsapni az embereket. Vissza -
gondolva 1990-re, az eltelt évekre, tudtuk március 15-én, hogy
kegyelmi állapotban vagyunk, tudtuk, hogy történelmi időket
élünk.

1848 üzenete, hogy a magyar nemzet a keresztény, nemzeti,
polgári gondolkodás képes felemelni Magyarországot. Itt az
idő, hogy megtegyük azt, ami rajtunk áll.

Változtassunk úgy, hogy 20 év múlva ne kelljen szégyenkez-
nünk döntésünk miatt, s legyen Béke, Szabadság és Egyetértés!

Marosi Krisztina ünnepi beszéde
Legyen Béke, Szabadság, Egyetértés

Tisztelt Hölgyeim és Uraim!
Megtiszteltetés, hogy itt állhatok

Önök előtt, képviselve korosztá -
lyomat és közvetíthetem azokat az
érzéseket és gondolatokat, melyet
március 15-e jelent a mai fiatalság
számára. Hogy mi történt? A törté-
nelem órákon jól megtanultuk. A
magyar nemzet, megelégelve a
Habsburg elnyomást, lépésre szánta
el magát. Hogy mi volt a célja? A
szabadság, nemzeti függetlenség
kivívása, az európai mértékű fejlő-

dést szolgáló polgári értékek megteremtése. Nagy eszmék
ezek, sokan talán féltek is e szavak súlyától, ám a ’48-as pesti
ifjúság egy maroknyi csapata elszánta magát és beismerte,
nincs más út, cselekedni kell! Ezt a lépést nem várta el tőlük
senki, a saját hazafias érzéseik kitörő ereje vezette őket a vál-
toztatás útjára. Persze nagy lökést adott nekik a bécsi forrada-
lom és Metternicht bukása, de talán ez kellett ahhoz, hogy
észbe kapjanak, a lehetőség adott, ki kell használni, hisz más
esélyük nem lesz.

„Mit kíván a magyar nemzet? Legyen béke, szabadság és
egyetértés!” Két mondat csupán, de egy meggyötört nép őszin-
te sóhaját foglalja magában. Elég volt! 

Összekapaszkodtunk. Mi, magyarok. A saját sorsunk volt a
tét. A saját közös sorsunk. Ahogy Kossuth mondta: „Ahol mil-
liók kérnek, ott a kérés nem sóhaj.” Egy nemzet történetében
azok a legfelemelőbb pillanatok, amikor a nép képes a szolida-
ritás erejét csatasorba állítani, és az egyéni problémák fölé
emelni az összetartozás, együttérzés erejét. Ha ez nem sikerült
volna 1848-49-ben és ’49 után, a megtorlás idején, akkor ma
aligha lehetnénk büszkék elődeinkre. 1848-ról őrzött emléke-
ink mind arról mesélnek, mennyien és hányféle körülmény-
ben tekintették „rongynak” saját életüket a „haza becsületé-
hez” képest. Mára már elfelejtettük Vörösmarty szavait, misze-
rint „itt élned, halnod kell”, sokan más országban látják jövő-
jüket, és arra hivatkoznak, a helyzet menthetetlen, ha valóban
élni akarnak, ez a legjobb lehetőség. Ezzel természetesen nincs
semmi gond mindaddig, míg gondosan őrizgetjük magyarsá-
gunkat. Tapasztalatból tudom, hogy külföldön, keveredve más
nemzetekkel, az első dolog, amit megjegyeznek rólad, hogy
igen, te vagy az a magyar. Legyünk erre büszkék, hisz szenve-
dések, győzelmek és olykor kudarcok árán is, de ezer éve őriz-
zük méltóságunkat, mondhatni „megfogyva bár, de törve
nem”. 

A ’48-as időszak is követelt áldozatokat, de nem volt más
lehetőség a közös akarat érvényre juttatásához. A forradalom
szele akkoriban végigsöpört egész Európán. Először
Olaszországban, Párizsban, Németországban, majd Bécset is

Március 15.
„Változtassunk úgy, hogy 20 év múlva ne kelljen szégyenkeznünk”
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elérte. Lázadás tört ki Varsóban, Prágában. Aztán eljött a mi
időnk.

A forradalmakat dühös emberek robbantják ki, egy ország irá-
nyításához azonban higgadt emberekre van szükség. 1848 áprili-
sában nem gyűlölködő, bosszúért lihegő, hanem felelős, dolgoz-
ni, építeni akaró és változtatni képes emberek álltak az ország
élére. Nem hivatkoztak a nehézségekre, nem kerestek kifogást,
nem menekültek a munka elől. Azonnal cselekedtek. Jót, s jól.

Ez az,amit a mai magyar fiatalság fejébe rögzíteni szükséges,
hisz nem elegendő akarni, tenni kell. Olykor mások segítségé-
vel, de leginkább a saját erőnkből, kitartásunkból merítkezve.
Nem könnyű, de nem is lehetetlen feladat. Legyen erre példa
a ’48-as ifjúság elszánt, hittel teli küzdelme. Ezzel választ is
kapunk arra, miért ragaszkodunk annyira a magyar szabad-
ságharchoz teljes egyetértéssel. A válasz: mert meg tudjuk
idézni belőle a közös hitet.

A közös hitre való emlékezés a jelenben eltölt minket a
közös reménnyel. Itt, ebben az érzésben van számunkra a bizo-
nyíték, hogy a magyarok összetartóak és bizakodóak. De
miben is hiszünk? Ismételni fogom magam: béke, szabadság,
egyetértés. Mit jelent ma a béke? Azt, hogy nincs háború?
Belső békénk? A kettő összefügg, hisz belső világunk harmó-
niájában nem törekszünk negatív kinyilatkoztatásokra. És erre
van szükség. Törekedni kell, hisz a körülmények olykor
korántsem kecsegtetőek, gondoljunk csak arra, hogy ma egy
nemzeti ünnep fegyveres őrizetére van szükség, de hiszem,
hogy képesek vagyunk bizonyítani, itt a helyünk, egy békés
Magyarországon. Mit jelent ma a szabadság? Szabadság a kor-
látoktól való mentességet jelenti, gondolják sokan, de olykor
épp a korlátokra van szükség ahhoz, hogy a lehetőségek meg-
nyíljanak előttünk. Az embernek kötelességei vannak, ezzel
szemben jogokat kap. Jogot a méltó élethez, a szólás szabadsá-
gához, amikkel máris a korlátait szélesítheti, hisz ezáltal képes
a rendszer megváltoztatására. Persze ehhez is összefogásra van
szükség, na és természetesen intelligens, racionálisan gondol-
kodó szabad magyar emberekre. És végezetül, mit jelent ma az
egyetértés? Sokan rávághatnák, semmit, ez a fogalom mára
törlődött a magyar fogalomtárból, ám tévednek. Egyet érthe-
tünk abban, hogy sok a munkanélküli, kevés a munkalehető-
ség, az állam elnyomása egyre inkább megtöri a polgárokat.
Ám nem erről van szó. 

Ma egye-
t é r t ü n k
abban, hogy
vál toztatni
kell, hogy
méltón tisz-
telegjünk a
magyar sza-
badságharc
hősei előtt,
és ha majd
mi is már

csak tör-
ténelem
leszünk,
utódaink
büszkén
m o n d -
h a s s á k ,
igen én
m a g y a r
v a g yo k .
Tegyünk
hát ezért! 

Tábori Nándor Pest Megye Díszpolgára

Hoffman Pál és Manger Henrik Pest Megye Közgyűlési képvi-
selők javaslatára a Pest Megyei Közgyűlés díszpolgárrá válasz-
totta Tábori Nándor egykori taksonyi káplánt Újlengyel jelen-
legi plébánosát. Mint Hoffman Pál elmondta, Tábori Nándor
atya helytállását, emberségét édesapja és Manger Henrik szü-
lei személyes elbeszélései alapján ismerték meg. A szüleik
Oroszországi kényszermunkán a „Malenkij roboton” évekig
rabtársai volt Nándi atyának. 

Túrával emlékeztek
a Csepel-sziget doni áldozataira 

Emléktúrát szervezett a tököli vitéz Mikecz Kálmán Honvéd és
Huszár Hagyományőrző Egyesület, hogy méltóképpen emlé-
kezzenek a II. világháború során hősi halált halt magyar kato-
nákról. A január 16-án tartott túra során az egyesület tagjai a
Szigetújfaluban, Sziget csé pen, Halásztelken és
Szigetszentmártonban lévő II. világháborús emlékművekhez
látogattak el - lóháton és gyalogosan -, melyeknél katonai tisz-
teletadás mellett mécseseket gyújtottak a háborúban elhunyt
katonák emlékére - mondta el rádiónknak az egyesület kapitá-
nya, vitéz Kiss László.

A képen a hátsó sorban a Pest Megyei Közgyűlés képviselői, Szabó István,

Szűcs Lajos elnök, Hoffman Pál és Manger Henrik. 

Elől a Málenkij robotos sorstársai között Tábori Nándor atya látható. 

Nagysikerű Harmonikás Találkozót szervezett Marosi Zoltán a Művelődési

Központba. Részletes beszámoló a Tököli Tükör következő számában lesz.

II. HARMONIKÁS TALÁLKOZÓ ÉS HARMONIKA KIÁLLÍTÁS
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Előzetesben a hét éve történt rablás elkövetője
Elrendelte a bíróság

annak a férfinak az előzetes
letartóztatását, aki 2003-
ban kirabolt és bántalma-
zott egy idős embert
Tökölön. Sz. Dávid hét éve
egy idős ember laká sába

ment be azzal a céllal, hogy pénzt szerezzen. A rablás
során a gyanúsított bántalmazta is a ház tulajdonosát, aki
súlyos, életveszélyes sérüléseket szenvedett. Dr. Tóth
Károly, a Szigetszentmiklósi Rendőrkapitányság sajtórefe-
rense elmondta: a rendőrök a forrónyomos vizsgálatot
követően már tudták, hogy kit kell keresniük, de a gyanú-
sított ismeretlen helyre távozott lakóhelyéről, így hosszas
kutatás után sikerült csak a nyomára bukkanni. A bíróság
indoklása szerint azért szükséges az elkövető előzetes
letartóztatásba helyezése, mert szabadlábon hagyása ese-
tén ismételt szökéstől és a további nyomozás meghiúsításá-
tól lehet tartani. Dr. Tóth Károly hozzátette: akár 10 éves
börtönbüntetésre is számíthat az elkövető.
---------------------------------------------------------------------------- 

Rablás álarcban
Álarcos rablók és szélhámos csalók zavarták meg a város

nyugalmát az elmúlt hetekben. A lakótelepi Fiókposta kirab-
lása után az állomás melletti benzinkút következett, legutol-
jára pedig a Piac téri Sajtos vendéglő dolgozói éltek át nehéz
perceket. A két símaszkos támadó mindkét esetben sikerrel
oldott kereket. Felkutatásuk komoly erőfeszítésekkel folyik. 
---------------------------------------------------------------------------- 

Betörtek a Máltai Szeretetszolgálat irodájába
Betörtek vasárnap éjjel a Máltai Szeretetszolgálat tököli

irodájába. A József Attila utca elején, a játszótérnél találha-
tó épület műanyag ajtajának zárját rongálták meg éjfél
körül. A polgárőrök és a rendőrök is néhány percen belül a
helyszínre siettek, így a betörők nem vittek el semmit. Ágics
Péter, a város polgárőrségének vezetője elmondta: a hóban
megmaradt lábnyomot rögzítették, több embert is igazoltat-
tak a környéken, de a nyomok nem egyeztek az ellenőrzött
személyekével, így a rendőrség tovább folytatja a vizsgálatot.
----------------------------------------------------------------------------

Bűnügyi konferencia
Első alkalommal rendeztek bűnügyi konferenciát

Tökölön. A több éves rendkívül szoros együttműködés ered-
ményeként a Fiatalkorúak Büntetés-végrehajtási Intézete és
az Eötvös Lóránd Tudományegyetem Pedagógiai és
Pszichológiai Kar Neveléstudományi Intézetének keretein
belül működő Kriminál- és börtönpedagógiai Szakmai
Műhely február 1-jén "Zárt ajtók - nyitott lelkek" címmel
tartott a közös tanácskozást. A programon részt vettek a
Büntetés-végrehajtás Országos Parancsnoksága, a
Fiatalkorúak Regionális Büntetés-végrehajtási intézetének
vezetői, a Pártfogó Felügyelői Szolgálat, általános, középfo-
kú, szakiskolák pedagógusai, valamint egyetemi és főiskolai
hallgatók. A konferencia célja a többi között az, hogy meg-
ismertessék a büntetés-végrehajtási intézetekben, valamint
a javítóintézetekben folyó pedagógiai és pszichológiai mun-
kát. Dr. Hegedűs Judit főszervező, az ELTE Pedagógiai és
Pszichológiai Karának oktatója elmondta: a szakemberek
részéről nagy volt az érdeklődés, a programon résztvevők
pedig megismerhetik a végrehajtási intézményt belülről is.

Airport szálló és Tuti étterem

A Dunai Re pü -
lőgépgyár egykori
szociális épületé-
ben kialakított
komplexum, 2009.
február 19-től
várja a vendége-
ket. A minden
igényt kielégítő 19

szoba és a Tuti Étterem színvonala garancia a befektetés
sikerére. Mint Hoffman Pál polgármester elmondta, öröm
a város és a környező településeken élők számára, hogy
vannak akik nemcsak beszélnek az idegenforgalmi fejlesz-
tések fontosságáról, hanem tesznek is érte. Az igényesen
kialakított környezet szép mintát ad a volt PG területein
működő cégek számára. Lepusztult ipari területből is
lehet európai színvonalú beruházásban gondolkodni.
---------------------------------------------------------------------------- 

Húsz éve nem volt ilyen kemény tél
A korábbi évek átlagának többszörösét szórták szét

homokból ebben az évben Tököl útjaira. A legutóbbi hava-
zások után soron kívüli egyeztetésen vitatták meg a hóel-
takarítás során tapasztaltakat. Egyetértés volt abban, hogy
Tökölön síkosság mentesítésre továbbra sem használnak
sót, s abban is, hogy az idei hókotrás feszített munkát köve-
telt a vállalkozótól, s több helyről jogos kritika érkezett.
Ilyen tél utoljára 1986-ban volt, s az megnyugtató, hogy
Tököl útjai a tél folyamán végig járhatók voltak. A tél
elmúltával az észrevételek összegzése megtörténik, s ha
szükséges, a munkagépek számának növelésére, az elindu-
lási időpontok ellenőrzésére a hókotrási magasságok cél-
szerűsítésére, a kapubehajtók eltorlaszolásának megelőzé-
sére konkrét intézkedés történik.
----------------------------------------------------------------------------

Sikeres volt az első véradás
Eredményes volt az új év első véradása térségünkben.

Tökölön összesen 76-an mentek el vért adni, ebből 12 volt
az új véradó. Nagy örömmel fogadták, hogy ilyen sok első
véradó jelent meg szerdán a Városi Művelődési Házban -
mondta el Mojzes Vilmosné, a térség véradásszervezője.
Ebben a hónapban többször is segíthetünk még.
----------------------------------------------------------------------------

Fondorlatos csalók is járják a várost,
s különféle ürügyekkel, főként idősek bizalmába férkőz-
nek, s csalják ki pénzüket. Ha bármilyen gyanús jelet ész-
lelnek, hívják a rendőrséget és a Polgárőrséget az alábbi
telefonszámokon. Rendőrség: 107 vagy 06/24 479-007
vagy 06/24 525-460. Polgárőrség: 06/30 621-2484

Nagy részvét mellett temették el Tornyossy Lászlót, Tököl egy-
kori tanácselnökét, aki 11 évig állt Tököl község élén a múlt szá-
zad hatvanas éveiben. Ötven év távlatában a korabeli elkotele-
zettségek más megvilágításba kerülnek, de az emberi tisztesség a
község fejlesztése érdekében tett erőfeszítések maradandóak.
Tornyossy László temetésén részt vett Hoffman Pál polgármester
is, aki Tököl vezetőinek polgárainak együttérzését tolmácsolta a
gyászoló család felé.
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Önálló szervezet kezelheti a városi beruházásokat
Önálló szervezet irányíthatja a városi beruházásokat

2010 közepétől. Városfejlesztési Társaság jöhet létre az év
második felében Tökölön. Az új szervezet megalakításáról
egyelőre szándéknyilatkozatot fogadtak el a képviselők. A
dokumentum része annak az integrált városfejlesztési stra-
tégiát kialakító pályázatnak, melyet ebben a hónapban
nyújtott be a település. A pályázat részeként egy akcióterv
is készült a központi városrészről, de szintén ebből a pénz-
ből kezdődhet meg a tököli katolikus templom épületének
külső felújítása, valamint a templomkert rendezése és par-
kolók kialakítása is.
----------------------------------------------------------------------------

Ezután is kap segélyt, aki eddig kapott
Tökölön hetvenen részesülnek ápolási díjban. Az erre a

célra fordítható állami normatíva 15 százalékos csökkené-
se ellenére ugyanakkor továbbra is számíthatnak támoga-
tásra a rászorulók. Hoffman Pál, a város polgármestere
elmondta: a nagyobb hozzájárulás 3,8 millió forintos több-
letkiadásként jelenik meg a város költségvetésében, de a
szociális feladatokat továbbra is biztosítják. Hozzátette:
átcsoportosításokkal próbálják meg előteremteni az anya-
gi forrásokat.
----------------------------------------------------------------------------

Sikeres defibrillátor pályázat
Tököl Város Polgármesteri Hivatala az Egészségügyi

Minisztérium által meghirdetett pályázaton a hirtelen
szívhalál bekövetkezésének megelőzésére, illetve az újraé-
lesztés megkezdéséhez 3 db defibrillátor készüléket pályá-
zott meg. A pályázat elkészítéséhez segítséget nyújtott
Kátai Dénes és Kátai Bencze Annamária. A 300 db benyúj-
tott pályázatból 70-et értékelt sikeresnek az Egészségügyi
Stratégiai Kutatóintézet.

A pályázat eredményeként defibrillátor kerül elhelyezés-
re a Polgármesteri Hivatal épületében, az Uszodában, és a
Sportcsarnokban. Az önkormányzat 1 db készüléket meg-
vásárol 490 eFt-ért, 2 db-nak pedig az Egészségügyi
Stratégiai Kutatóintézet téríti meg az árát. A használatra a
kihelyezés helyén 12-12 fő képzését kellett biztosítani,
melynek a képzési és vizsgadíját a készülék szállítója vál-
lalta.

A képzésre március
30-án került sor a
P o l g á r m e s t e r i
Hivatalban 40 fő rész-
vételével (intézmény-
vezetők, edzők, taná-
rok, hivatali dolgozók,
uszodában dolgozók).

A hivatalos átadás április 1-én történt, ahol Hoffman Pál
átvette a 3 db készüléket Kátai Dénestől, a Morrow
Medical Zrt vezérigazgatójától.
----------------------------------------------------------------------------

Múlt nélkül nincs jövő

A Hagyományok Háza helytörténeti gyűjtemény márci-
us 28-án ünnepli megnyitásának egy éves évfordulóját.

A múzeum feladata, hogy a kiállított tárgyak, emlékek
alapján megismerjük településünk múltját, történetét,
hagyományait, az itt élt és élő emberek életét, tárgyi esz-
közeit.

Az évforduló alkalmából
május elsején egész napos
nyitvatartást tartunk 10-18
óráig. A nyílt napon minden
érdeklődő látogatót szeretet-
tel várok.

Ezúton szeretném megkö-
szönni Hoffman Pál polgár-
mester úrnak és a képviselő-
testületnek, hogy hozzájárul-
tak a múzeum létrejöttéhez.
Hálás köszönetemet fejezem
ki mindazoknak a tököli
lakosoknak, akik felajánlása-

ikkal kibővítették a gyűjtemény kiállítási anyagát.
Célom továbbra is a gyűjtemény gyarapítása, a város

múltjára vonatkozó és a még fellelhető emlékek összegyűj-
tése, méltó módon való megőrzése és bemutatása a jövő
nemzedék számára.

„Őrizzük emlékeinket, gyűjtsük össze töredékeinket. 
nehogy végleg elvesszenek, s ezáltal is üresebb

legyen a múlt, szegényebb a jelen, s kétesebb a jövő.”

(Ipolyi Arnold)

A fenti idézetre hivatkozva, mint a Hagyományok Háza
vezetője kérek minden tököli lakost, hogy akinek vannak
még a családi hagyatékában fellelhető és gyűjteménybe
illő régi tárgyak, melyet szívesen felajánlanának a múze-
um javára, és megbíznak abban, hogy „kincseik” megfele-
lő helyre kerülnek, kérem keressenek fel a következő tele-
fonszámon: 06/24 488-471, 06/20 355-7925.

Bizalmukat és felajánlásaikat szeretettel várom és köszö-
nöm. A helytörténeti kiállítás megtekintésére a jövőben is
szeretettel várok minden kedves látogatót telefonos egyez-
tetés alapján: Cím: 2316 Tököl, Zrínyi u. 11.  Tel: 06/20 355-
7925, 06/24 488-471.

Török Józsefné

Az adományozók névsora:

Árkocsevics Simon, Burlovics Mártonné (Marica), Cseperkáló
István, Csóka Gyuláné, Csurcsia István, Csurcsia Istvánné,
Dobóczky Józsefné (Prencsi néni), Dr. Vass Lucia, Gergics
Jánosné (Annus néni), Halászné Fellegi Ágnes, Ivicsics József,
Korponai Sándorné, Milkovics Gergelyné (Janka néni),
Milkovics József, Mózes József, Mózes Józsefné, Radnics
Gergelyné, Szakmári Lászlóné, Szmetanovicsné (Kati néni),
Török Gézáné, Gávrán Lajos, Hoffman József, Csurcsia Imréné.
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A város eddigi legnagyobb léptékű fejlesztési tervét fogad-
ta el a Képviselő-testület, miután Tököl lakosainak száma
2009-ben meghaladta a 10.000 főt, jelen pillanatban 10.186
állandó lakossal rendelkezik a város, így jogosulttá vált a
Közép Magyarországi Operatív Program - 2009-5.2.1/B. 

„Funkcióbővítő városközpont rehabilitáció” Pest megyei
településközpontok fejlesztése - Integrált településfejlesztés
Pest megyében pályázaton való részvételre. Az Integrált
Városfejlesztési Stratégia és a Központi Városrészre elfoga-
dott Akcióterületi Terv elkészítése az idő rövidsége miatt
rendkívüli erőfeszítéseket igényelt a Polgármesteri Hivatal
tervezői, s a pályázatkészítői csapattól. A lakossági vélemé-
nyek, ötletbörze, szakmai egyeztetések, városrészi kívánsá-
gok feldolgozását követően az Antiszegregációs Terv elké-
szítése jelentette az utolsó lépést a véglegesítés előtt. A 2010.
január 5-i határidőre beadott pályázatot befogadták, jelen-
leg gőzerővel folyik a hiánypótlások rendezése. A pályáza-
tok két fordulóban bonyolódnak, az első forduló elbírálása
várhatóan 2010. március-áprilisban történik meg.
Természetesen bízunk abban, hogy a tököli pályázat a támo-
gatottak közé kerül, s további tervek, dokumentumok készí-
tésével lehetővé válik ennek a programnak a megvalósítása.

Néhány lényeges elem a hatalmas változásokról, melyeket
ez a beruházás eredményez majd Tökölön. A teljes beruhá-
zás bruttó költsége 1.168.537.565,- Ft, s összesen 19 helyszínen
jelent épületre, közterületre vonatkozó fejlesztést.

Vagyongyarapítás 2010
Irányelvekről, részletes feladatokról szól a Képviselő-tes-

tület által 2010-re elfogadott Vagyongazdálkodási irányel-
vek. Az alapvető cél az önkormányzati vagyon gyarapítása,
s a célszerű hasznosítás. Tökölön húsz éve érvényesül az
egyszerű alapelv, mely a vagyonból-vagyont mondattal
összegezhető. Ennek lényege, hogy az adódó ingatlan
hasznosítás, értékesítés bevétele kizárólag az önkormány-
zat vagyonnövelésére fordítható. Az elmúlt évek Állami
Számvevőszéki vizsgálatai megállapították ezen elv érvé-
nyesülését. 2010-re a város saját és magántulajdonosok
területeinek építési telekké alakítását fogalmazta meg 10-
15 önkormányzati telek kialakítása, értékesítése mellett a
Fő utcai volt Rendőrőrs a Mester utcai volt GAMESZ épü-
let, s a régi Egészségház sorsáról kell úgy dönteni, hogy a
befolyó bevételek felhasználása vagyonnövekedést ered-
ményezzen.

MILLIÁRDOS VÁROSFEJLESZTÉSI TERV 

A városközpontfejlesztés által érintett területek
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Közel 900 mFt-os fejlesztés szimbolikus kezdetét jelző
alapkő letételére került sor 2010. február 8-án a Szi get -
szent mik lósi Járóbeteg Szakrendelő területén.

A környező települések polgármestereit és a vendégeket
Dr. Bakonya Mária igazgató főorvos asszony köszöntötte.
Ünnepi szavakkal méltatta az eseményt Varju László a
Nemzeti Fejlesztési és Gazdasági Minisztérium Államtitká-
ra és Szűcs Lajos, a Pest Megyei Közgyűlés Elnöke.

Szabó József, Szigetszentmiklós polgármestere és
Hoffman Pál Tököl polgármestere – mindketten a Pest
Megyei Közgyűlés tagjai – helyezték el a létesítmény ada-
tait tartalmazó fémurnát a helyére.

Hoffman Pál véleménye alapján a 900 m2 felújítás, 600
m2 új épület építése, s a korszerű eszközök vásárlása már
régen megillette a kistérségben lakókat. Dr. Bakonya
Mária igazgató asszony sikeres munkája ellenére évek óta
méltatlan várakozás, zsúfoltság fogadta az ide érkező bete-
geket.

Ezzel az aktussal mérföldkövéhez érkezett a Ráckevei
kistérség, és azon belül is a szigetszentmiklósi szakrende-
lő által ellátott 10 település – több mint 100 ezer ember –
egészségügyi szolgáltatásainak fejlesztése. A projekt kere-
tében féltucatnyi fejlesztésre kerül sor. Új szolgáltatások-
kal bővül az intézmény – például egynapos sebészet – tel-
jesen megújul az alapdiagnosztikai eszközpark. A vizsgá-
latra várók és az orvosok igényeit, valamint az eszközök
működési feltételeit megfelelően kiszolgáló tereket lehet
kialakítani. Többek között egy új, energiatakarékos épü-
letszárny felépítésével. A beruházástól azt várják, hogy a
szolgáltatások színvonala és a kapacitások is végre arányo-
sak lesznek a kistérség évek óta folyamatosan növekvő
számú lakosságának igényeivel.

Szűcs Lajos, a Pest Megyei Önkormányzat elnöke méltat-
ta az érintett intézmények mintaszerű együttműködését, a
lehetséges maximális támogatás elnyerését. Hangsúlyozta:
a projekt messze túlmutat a jelenlegi helyzet konzerválá-
sán, az állapotok megőrzésén, mert a fejlesztéssel egy, a
munkafeltételek minőségében, funkcióiban és hatékonysá-
gában is teljesen megújult korszerű szolgáltató centrum
jön létre. 

Az önrészt biztosító
Pest Megyei Önkor-
mányzat a Közép-
Magyarországi Ope -
ratív Program pályá-
zatán nyert el a támo-
gatást, a „Szi get szent -
mik lósi Emelt szin tű
Kistérségi és Já ró be -
teg-szakellátó Köz -
pont kialakítása”
című projektje kere-
tében, az általa üze-
meltetett, de a város
tulajdonában álló
Szak or vo si Ren de lő -
in té zet komplex fej-
lesztésére.

Megindul a Járóbeteg Szakrendelő bővítése
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A repülőtér ügyében több támadás érte  Tökölt az elmúlt
időszakban. Ezek valótlanul próbálták azt sugalmazni,
hogy a reptéri forgalom növelését támogatjuk. Ez
hazugság.

A volt szovjet repülőtér ipari – kereskedelmi -
logisztikai övezetének fejlesztését viszont támogatjuk. E
terület gyors fejlesztése számtalan új munkahelyet teremt
a térség lakóinak. 

A terület közműfejlesztése az Airport Ipari Park és
Tököl Város érdeke. A tulajdonosok 118 mFt-ot biztosí-
tottak erre a célra.

Valótlanul azt sugalmazzák, hogy azért kapott 400 mil-
lió forintot Tököl, hogy belegyezzen a reptér forgalmának
drasztikus növelésébe. Ez valótlan állítás.

A Polgármesteri Hivatal Műszaki Irodája a Tököli
Repülőtér fejlesztésére vonatkozó Előzetes Környezeti
Vizsgálati Dokumentációt elutasította, hivatalos eljárás
keretében a szakhatósági hozzájárulást megtagadta.

Tököl a zajgátló védőövezet kijelölését végig támadta, a
Nemzeti Közlekedési Hatóság Légiközlekedési
Igazgatósága által kiadott, zajgátló védőövezet kijelölésére
vonatkozó határozatát is megfellebbezte. Tiltakozásunk
eredményes volt, mert az eljárást 2010. január 8-án kelt
határozatával a Légiközlekedési igazgatóság megszüntette.

Hazug az az állítás, hogy Tököl Város 1 milliárdos
beruházás keretében kíván zajgátló falat építeni.

Tököl Város Integrált Városfejlesztési Stratégiájában a
város távlati, 2010-2025 időszakára vonatkozóan szerepel
a Pesti úti városrészen egy fásított, ~100millió Ft
nagyságrendű zajvédő sáv létrehozása.

Nyilvánosságra kell hozni a repülőtér értékesítésére
vonatkozó szerződéseket, a tulajdonosok jogait és
kötelezettségeit.

Tököl csak olyan fejlesztési elképzeléseket támogat,
amelyek az itt élő emberek nyugalmát nem zavarják.

Cs. I.

Sokan a kistérség 4-es metrójának, a beruházási kudarc
Csepel-szigeti jelképének tartják a Gerincút megépítése
körüli zűrzavart.

Ígérték 2002-ben, azután 2005-ben újra „türelem rózsát
terem”- nyugtatgatták a dugókban araszolókat, aláírásokat
gyűjtöttek, ment a porhintés, csak a Gerincút nem épült meg
2006-ra. 2009-ben aztán egy táblaavatással koronázták meg
a semmittevést, amely büszkén hirdette: „Megindult a
Gerincút építése”. Ez persze nem igaz most sem, a novem-

berre ígért munkakezdés újra elmaradt.
Ideje lenne valamit mondani az
ígéreteket számonkérő autósoknak.

Itt az új terv: kommunikálni kell,
hogy megtörtént a kivitelező ki vá -
lasztása. Aláírják a szerződést. Miről
is? A Csepel- szigeti Gerincút 4,5 km
szakaszának 2 sávon történő meg épí -
téséről, amely öt körforgalmat is tartal-
maz.

Szembesülhettünk a ténnyel, ha el akar-
nak szúrni valamit, akkor azt el is szúrják.

Éveken keresztül hirdették, a táblán
is: a beruházás költsége 4,3 mdFt.
Éveken át javaslatuk, hogy az utat 2x2
sávban kell megépíteni, s foglalkozni
kell a Sziget szentmiklós Gyártelep
HÉV-átjáró előtti szakasz problémái-
val is. Mára kiderült, az út nyomvon-
alát kb 1 mdFt-ért vásárolták meg a
2x2 sávhoz szükséges szélességben. A

nyertes kivitelezői ajánlat bruttó 1,5 mdFt. A 4,3 mdFt-ból
tehát felszabadul 1,8 mdFt.

Fontos, hogy a közel 2 mdFt-ot a térségben használják
fel. Négy évig nem csináltak semmit. Az új kormány
időszakára tolták át a beruházást, s most kiderült, itt volt
a lehetőség a 2x2 sávos út megépítésére. Elszúrták. Ne
engedjük, hogy a térségre tervezett pénzt átcsoportosít-
sák. Fordítsák a HÉV-átjáró és az előtte lévő útszakasz
rendezésére.                                                         Cs. I.

Alaptalan vádaskodás a repülőtér miatt

Megint elszúrták,  trükközés a Gerincúttal
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„ Elöljáróban hadd tegyem szóvá a témában meg-
jelent első írásuk pár valótlan állítását. Nem igaz,
hogy a jelenlegi tulajdonos Tököl Airport a repülő-
tér privatizációjának előkészítésében bármilyen for-
mában részt vett volna. Ezt a tulajdonos ÁPV Zrt
végezte, és nyilvános versenytárgyalás eredménye-
ként vásárolta meg a jelenlegi tulajdonos az ingat-
lant. Azt a nagyívű légi-logisztikai projektre vonat-
kozó projektre vonatkozó tervezetet pedig szívesen
elolvasnám, amit a szerző állítása szerint én jegyez-
tem pár évvel ezelőtt – ha így lett volna, csak tudnék
róla…

Ami a repülőtér körüli hangulatkeltést illeti, az
nagyrészt irracionális alapokon nyugszik. Minden
kérdésre mindig megválaszolunk, csak sajnos egye-
sek nem hiszik el, hogy igazat mondunk: semmilyen
döntés nem született a repülőtéri funkció fejleszté-
sével kapcsolatban, bármilyen hangosan kiabálják is
a civil szervezetek az ellenkezőjét. Ami azt illeti, a
jelenlegi üzleti környezetben még akkor sem lehet-
ne ilyen döntést meghozni, ha egyébként titokban
erre vágynánk. Nincs semmi összeesküvés, nincse-
nek titokban meghozott és „lejegelt” döntések, nin-
csenek lopakodva kilobbizott eredmények, amelyek
mind egy, a tiltakozók által látni vélt irányba mutat-
nak. Ha viszont megnézzük, mit tett a tulajdonos az
elmúlt, mondjuk egy évben, azt láthatjuk, hogy vala-
mennyi tényleges lépés, amit megtettünk, az alter-
natív hasznosítási lehetőségek felkutatása felé
mutat: ilyen például a logisztikai park.

Az utak leterheltségéről annyit, hogy nem véletle-
nül döntöttünk úgy, hogy a Csepel-szigeti gerincút
megépüléséig nem lépünk a piacra. Egyébként a
térségben számos logisztikai központ működik, ren-
geteg embernek adva ezzel munkát – kinek fáj az,
ha a jövőben nemcsak Szigetszentmiklós, hanem
Tököl is adóbevételekhez juthat és az ott élő ember-
ek is a lakóhelyük közelében találnak munkát?
Egyesek szerint a logisztikai bázis is csak a repülőté-
ri fejlesztés „trójai falova”, azaz csakis valamiféle
légi cargo elképzelés részét képezheti. Nos, eddig
körülbelül 80 ezer négyzetméter raktár megépítésé-

re kaptunk
elvi enge-
délyt. Ekkora
cargo bázisa
talán még a
f r a n k f u r t i
repülőtérnek
sincs, így tel-
jesen nyil-
v á n v a l ó ,
hogy ennek a
fejlesztésnek
semmi köze a
repüléshez.
Azt azért
ugye senki
nem gondol-
ja komolyan, hogy a drága pénzen megvásárolt
négyszáz hektár ipari területet parlagon hagyjuk?

Akkor juthatunk előre, ha meghallgatjuk egymást:
ahogy mitőlünk elvárják, hogy vegyük figyelembe a
környező lakosok szempontjait (így is teszünk), úgy
mi is elvárhatjuk, hogy próbálják racionálisan meg-
közelíteni a mi szempontjainkat is. Nem várom,
hogy bármilyen esetleges repülőtéri ötletünket elfo-
gadják, de igenis számítok arra, hogy amikor másfé-
le projekten dolgozunk, nem kapjuk azt jutalmul,
amit egyébként büntetésből.

Tavaly 17 ezer műveletszám volt a repülőtéren. Ez
átlagosan 23 kisrepülő zaját jelentette naponta.
Ismét mondom, semmiféle tervvel nem rendelke-
zünk a repülőtér esetleges bővítésére. Megjegyzem,
bármilyen komolyabb hasznosításhoz szükséges
műszaki feltételek is teljesen hiányoznak, s megvaló-
sításuk bizonyosan horribilis összegbe kerülne. A
status quót, azaz a nem nyilvános fel- és leszállóhely
státuszt viszont természetesen fent kívánjuk tartani.
A logisztikai telket pedig mindenképpen üzemeltet-
ni szeretnénk.

Az aggódóknak azt javaslom, hogy ha nem is
támogatják, legalább ne akadályozzák az alternatív
fejlesztéseket, mint például a logisztikai park. Az
önkormányzatok és civil szervezetek képviselői szá-
mára mindenkor nyitva az ajtóm a repülőteret érin-
tő eszmecserére. Az pedig természetes, hogy ameny-
nyiben üzleti terveinkben további változást terve-
zünk, minden illetékes hatóságot és érintettet idő-
ben megkeresünk, mert mi is pontosan tisztában
vagyunk azzal, hogy bármilyen, repülőtérrel kapcso-
latos elképzelés életképtelen az érintettekkel való
egyeztetés nélkül. Dunavölgye kiadványból

Tököli reptér még egyszer

ADuna Völgye többször is foglalkozott
már a tököli repülőtér sorsával.

Wachsler Tamás, a Tököl Airport Zrt projekt
igazgatója beszélt fejlesztési terveikről. Ő a
következő nyilatkozatot adta.
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Jokán Kata (JK.): - Vendégünk itt a stúdióban Vukovné Sávoly
Eszter, aki a tököli Máltai Szeretetszolgálat vezetője. Köszöntelek a stú-
dióban, köszönöm, hogy eljöttél. Mennyire szokatlan most neked ez a
helyzet, hogy itt vagy egy stúdióban, és a médiában fogsz szerepelni azért,
mert bemutatod ezt a szeretetszolgálatot. Mekkora igény van erre?

Vukovné (Vné.): - Most már kevésbé szokatlan ez a helyzet,
mert az utóbbi időben több megkeresés is volt újságoktól, tv-től.
Van rá igény. Úgy gondolom, mert a médiából az jön le az
embereknek, hogy a Máltai Szeretetszolgálat egy elég jelentős
szeletet elvisz Magyarország szociális ellátásából. Azt hiszem
talán a legnagyobbat, és számtalan intézmény tart fönn, ahol
igyekszünk szeretettel, ahogy nevünkből eredően szeretetszolgá-
latból eredően így foglalkozni az emberekkel. 

JK: - Már említetted, hogy szeretetszolgálat. Hogyan kell szeretetet
szolgáltatni?

Vné.: - Azt gondolom, hogy a szeretetszolgálatban való munka
annyiban más a más egyéb munkahelyeknél, hogy itt nem csak
azt a napi 8 órát és nem szigorúan a munkaidőt, és nem azt nézi
az ember, hogy most nekem lejárt e a munkaidőm, meg kell e ezt
csinálnom, beletartozik e a munkaköri leírásomba ez vagy az az
ügy, hanem valóban lélekből fakadóan azért a másik emberért
élek és teszek.

JK: - Hogyan tudtok megbirkózni ezzel a feladattal? Te is mondtad,
hogy ez nem egy 8 órás munka és hazaviszitek a gondokat. így van ez,
vagy le tudjátok otthon tenni azt, ami napközben felgyülemlik?

Vné.: - Nem, úgy gondolom, hogy nem tudjuk letenni, én leg-
alábbis. Eddig nem sikerült, bár az összes pszichológus azt java-
solja, hogy ezt valahol meg kell tanulni és nem szabad hazavinni,
mert a házasságot és a saját családot, ugye ha rosszul dolgozza fel
ezt a dolgot, akkor mérgezheti. De azt gondolom, hogy aki szoci-
ális területen dolgozik, az senki nem tudja úgy letenni. Tehát
igenis jár az agya, jár a szíve, oda gondol, töri a fejét azon, hogy
hogy tudna egy helyzetet megoldani. Gondban van azért az ellá-
tottért, azért a rábízott akár fogyatékos fiatalért, akár idős ember-
ért, teljesen mindegy milyen területen dolgozunk.

JK.: - Mit kaptok vissza ebből a rengeteg szeretetből, amit ti adtok?
Nem pénzre gondolok...

Vné.: - Hatalmas nagy toleranciát, szeretetet, odafigyelést. Ész-
reveszik, ha az embernek egy rossz napja van, fáj a feje, fáj a
dereka és odajön, hogy szegény Eszter néni, had masszírozzalak
meg, és megpuszilgat és megölelget. Én azt gondolom, hogy ez
mindennél többet ér. Es lehet, hogy ezt más munkakörben tény-
leg nem kapja meg az ember.

JK: - Hogyan néz ki egy napotok? Mit csináltok bent?
Vné.: - Nappali ellátás a miénk, tehát 8 órától vagyunk nyitva

délutánig. Fogyatékosok nappali intézménye. Itt olyan oktatási
rendszerből kikerült fiatalok vannak nálunk, akik elhelyezkedni
munkahelyen nem tudnak, már nem tanulnak tovább iskolában
és ezért nagyon fontos, hogy megbízható, normális helyen, kultu-
rált körülmények között nagyon értelmes elfoglaltságokban
legyen részük és a társas kapcsolataikat meg tudják élni. Heti
rendünk van, és éves szinten is havi rendünk. Van természetis-
meret egyik napon, van közös főzés, tavasztól őszig gyakorlatilag
közös kirándulások és minden mennyiségben kézműves foglal-
kozások. Nagyon sokféle technikával próbálkozunk fejleszteni a
fiataljainkat, kézügyességüket, esztétikai érzéküket és mindenfé-
le készségüket.

JK: - Úgy tudom, hogy 20 éve működik a szervezet Tökölön, de két
részre oszlik. Mi ez a két rész?

Vné.: - Valóban 20 éve van Tökölön Máltai Szeretetszolgálat
önkéntes csoportja. így gyakorlatilag kezdetektől rászoruló
egészséges gyermekeket vittünk nyaralni. Most már évek óta 35
tököli általános iskolás gyermeket viszünk Tihanyba, illetve ezen
kívül karácsonykor élelmiszercsomagot osztunk időseknek, nagy-
családosoknak, rászorulóknak. Ez nagyságrendileg 70, 80, 100

csomag - mikor mennyire van kapacitásunk és illetve hát legfő-
képpen pénz. A másik része a Máltai Szeretetszolgálat tököli
részének az intézmény, ami 3 éve működik, 2007. január óta. Itt
működik ez a bizonyos fogyatékos otthon, ahol én dolgozom. A
kettő együtt gyakorlatilag nagyon jól működik, és rengetek
önkéntesünk besegít a fogyatékos otthoni működésben is, és a
csoportnak a működésében is sok egyetemista fiatal, kicsit idő-
sebb pedagógus... Van munka bőven.

JK: - Mire lenne szükség? Pénzre, ruhákra... Mire van szüksége még
a szervezetnek, ami nincs meg, de az emberek még tudnának segíteni?

Vné.: - Legfőképpen arra lenne szükség, hogy egy olyan hozzá-
állás legyen állami részről, hogy fontos legyen a fogyatékos ügy és
ez megnyilvánuljon abban, hogy évek óta, ahogy nyirbálják a nor-
matívákat, ezt szép lassan újra fölfele kellene pumpálni egy olyan
szintre, hogy normálisan ki lehessen jönni a normatívából. Tehát
ne legyen az gond, hogy egy intézményt hogy fűtünk, tudunk e
világítani, tudjuk e fejleszteni, meg tudjuk e venni azokat az
anyagokat, amire szükség van a kézműves és egyéb foglalkozá-
sokhoz. Ez lenne a legfontosabb, a legeslegfontosabb. És én azt
gondolom, hogy nem az embereknek és nem az állampolgárok-
nak a kötelessége, mert ők már bőven nagyon sokat letesznek az
asztalra és adóznak bőven, hanem a befolyt adóknak normális
elosztásaként kellene visszakerüljön az intézményekbe. De
ugyanígy a bölcsődékhez, iskolákhoz, óvodákhoz, öregotthonok-
hoz. Nagyon nagy baj van a szociális területen. A normatívával és
az állami finanszírozással nem lehet kijönni abból a pénzből,
amit az állam ad. Ehhez nagyon rendesen hozzá kell toldani,
nálunk történetesen a Máltai Sze re tet szol gá lat nak, illetve állan-
dóan pályázatot próbálunk nézni, hogy valahogy kipótoljuk és
normális, elfogadható szintet tudjunk biztosítani a mindennapi
élethez.

JK: - Hogyan kerülhet be hozzátok valaki? Mi kell ehhez?
Vné.: - Külön van az intézményünk, 15 főre van működési

engedélyünk. Nyitás óta teltházunk van. A bekerülésnek van
néhány törvény által előírt kritériuma: az egyik az, hogy 3 évet
betöltött, önellátó, agresszív viselkedést nem mutató legyen az
illető, illetve az Országos Orvosszakértői Intézet által megállapí-
tott betegsége fennáll és erről orvosi igazolással rendelkezik.
Ebben az esetben vehető fel. Nagyon heterogén a csoport: kere-
kes székestől kezdve Down-kórosig, süketnémától kezdve baleset-
ben megsérült, illetve születéskor szerzett, terhesség alatt szer-
zett, fogyatékkal élő fiatalok vannak nálunk.

JK: - Mi van akkor, ha valaki elköltözik tőletek, illetve nem jár már
többet?

Vné.: - Tőlünk kijelentkezik, le kell papírozni az egészet és a
megüresedett helyre

azonnal tudok fölvenni következő embert.
JK: - Mekkora a túljelentkezés?
Vné.: - Folyamatos telt ház van és ahogy valaki kikerül, azonnal

tudunk fölvenni a helyére.
JK: - Azt szeretném még megkérdezni tőled, és talán te tudsz rá legin-

kább válaszolni, hogy egy beteg emberrel, amikor valamilyen konfliktu-
sunk van. Mondjuk azt érezzük, hogy egy nyers, nehéz személyiség, ez
összefügg e a betegségével, vagy ez attól teljesen független és meg lehet
mondani neki, hogy valami nem tetszik, nem esett jól... Ezt meg lehet
tenni?

Vné.: - Én azt gondolom, hogy meg lehet tenni és meg is kell
tenni. Azonban, hogy milyen módon, arra kell nagyon odafigyel-
ni. A beteg embereknek ugyanúgy megvannak azok a személyi-
ségvonásai, erényei, hibái, mint nekünk egészségeseknek, és úgy
gondolom igenis, hogy kell őket csiszolni és segíteni abban, hogy
önmaguk és környezetük számára elviselhetőbbek legyenek.
Úgyhogy ezt mindenképpen meg kell tenni, de nagyon-nagyon
óvatosan.

JK: - Kívánom, hogy így legyen.

20 éves a Máltai Szeretetszolgálat
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2009.novemberi születések:
Surnyák Bálint Hunor 2009.november 18.
Pribér Lara Mihaela 2009.november 20.

2009.decemberi születések:
Sándor Nóra 2009.december 13.
Joszkin Hanna 2009.december 23.
Ács-Szabó Hanna 2009.december 29.

2010.januári születések:
Kreisz Norina 2010.január 4.
Versics Petra 2010.január 14.
Vaskó Kende 2010.január 14.
Sólya Henrik 2010.január 15.
Udvari Dorina 2010.január 18.
Valenta Szabina Hanna 2010.január 20.
Szécsi Anna Noémi 2010.január 20.
Vincze Petra 2010.január 24.
Borbás Anna 2010.január 25.
Bíró Viktor Péter 2010.január 26.
Schmidt Alexandra 2010.január 26.
Finna Brenda Rozália 2010.január 30.

2010.februári születések:
Viczenti Milán László 2010.február 2.
Széles Fruzsina 2010.február 9.

Házasságkötések:
2010. év Január
Finna Árpád Tamás

és Graholy Zsanett Renáta 2010. január 9.
Molnár Gábor

és Rubos Szilvia 2010. január 23.

Halálesetek:
Vadász Györgyné sz.Marics Anna élt 86 évet
Sós Istvánné sz. Bogár Julianna élt 72 évet
Kovács József élt 81 évet
Csányi József élt 56 évet
Fikó Józsefné sz. Németh Anna élt 76 évet
Barna József élt 72 évet
Guzsván János élt 74 évet
Marics Mátyás élt 75 évet
Cseperkáló Ferenc élt 62 évet
Radnics Györgyné sz. Istvánov Ágnes élt 86 évet
Szegedi Józsefné sz.Bene Juliánna élt 76 évet
Kreisz Mária élt 87 évet
Halász István élt 87 évet
Gergics István élt 67 évet
Tornyossy László Imre élt 88 évet
Verlics Józsefné sz.Ágics Mária élt 74 évet
Foltán Józsefné sz. Csobolya Irén élt 91 évet

Anyakönyvi hírek

KöSzönEtnyiLVánítáS

Tisztelt Polgármester Úr!

Édesanyánk és magunk nevében szeretnénk köszö-
netünket kifejezni azért a segítségért, amit apánk,
Tornyossy László temetése során adott számunkra.
Külön köszönjük, hogy az anyagi támogatáson túl
személyes részvételével is kifejezte tiszteletét. Fogadja
elismerésünket, mert ez számunkra az Ön nagylel-
kűségét fejezi ki, hiszen az a politikai hitvallás, ami-
ben apánk leélte életét, ma nem aktuális. Jelenléte a
temetésen megerősített minket abban, hogy a politi-
kai elköteleződés nem akadálya annak, hogy elisme-
rést adjon egy tisztán emberi magatartás számára.

Özv. Tornyossy Lászlóné nevében Tornyossy
Mária és Tornyossy László
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Elszakadni mindig nehéz. A magánéleten kívülre tekintve lát-
tuk és látjuk ezt a közélet falain belül is. Aki nem tud elszakadni
pl. a hatalomtól, az könnyen nevetséges, megvetett emberré vál-
hat. Márpedig azok az emberek, akik 4 esztendővel ezelőtt is
olyan görcsösen markolták meg múltjukat, hogy a fél országot
becsapván megtévesztették, nagyon nem tudtak elszakadni a
hatalom élvezetétől, s eszeveszetten romboltak, mivel szolgálni
nem tudtak és nem is akartak. Igen, az egészségügy szétverésé-
nek lehetnek olyan következményei is, hogy egy 18 esztendős
életerős fiatalember nem juthat el Karácsony napján a kórházba
az életmentő lélegeztető gépig. Aki jó lelkiismerettel szolgált és
munkálkodott, mindent megtett a siker érdekében, az még olyan
körülmények között is bizakodva tekint a jövőbe, mint melyet
napjainkban élhetünk át. Bízom abban, hogy a DK-3 osztály is a
ballagáskor így tekint vissza az együtt töltött esztendőkre, s bát-
ran kezdi meg február l-jén vizsgáit.

Önök, amikor érettségük vagy szakmai tudásuk bizonyítása
után néhány hónap múlva kilépnek az iskolából, talán nem is
sejtik, hogy mikor elengedjük Önöket hazát is választanak.

- Választhatnak olyan hazát, amelyben lakosság él, s melyben
Önök is lakosság lesznek. - Vagy olyan hazát, amelynek fiai
nemzetet alkotnak, s amelyben Önök is nemzetté válhatnak.

- Választhatnak olyan hazát, amely Önökért van, amely kelle-
mes jólétet biztosít Önöknek, s amelyet a latin mondás jelle-
mez a legjobban: „Ubi bene, ibi patria” vagyis „Ahol jó, ott a
haza!” - Vagy választhatnak olyan hazát, amelynek jólétét
Önök biztosítják, amely nem Önökért van, hanem Önök van-
nak érte, s jó létért nem eladó.

Mindkettőt elérhetik. Az egyiket viszonylag könnyen és hamar.
Az út lefelé vezet, széles és kényelmes. Az így elérhető hazával

csak egy gond van: lakosságáról a költő azt mondja, hogy „sehon-
nai bitang ember”. Ez azonban elviselhető, ha gyorsan elvegyülnek
és élik életüket. Nem törődnek másokkal, nem is felelősek máso-
kért, nem gondolkodnak és nem minősítenek. Ez a haza kényel-
mes és egyedül is élvezhető. A másik út fölfelé vezet, meredek és
fáradságos. Minden lépése megfontolást kíván. Megszerzése is,
megtartása is keservesen nehéz. Állandó és közös erőfeszítést,
egész személyiséget igényel. Együtt kell gondolkoznunk és dol-
goznunk érte. Ez a haza kizárólag csak közösen élvezhető.
Dönteniük kell! 

Dönteniük kell, hogy merre keresik a hazát. Dönteniük, hogy
közösség lesz-e Önökből vagy pusztán tömeg. Nemzet-e vagy
csak lakosság. Személy vagy egyéniség. Ehhez a döntéshez is pró-
báltunk és próbálunk még egy ideig Önöknek némi segítséget
adni. Rövidesen kibocsátjuk Önöket, hogy felépítsenek, megtart-
sanak egy öntudatos, erős és tiszta Magyarországot. A szalag,
melyet hamarosan feltűzünk nemcsak arra emlékeztesse Önöket,
hogy búcsúzni, elszakadni kell, de ne is arra, hogy közelednek a
félelmetesnek tűnő vizsgák. A Bocskai szalagja arra is emlékez-
tet, hogy hétről hétre bölcsebbekké válhattak az élet súlyos kér-
déseiben. Ez viszont már a ma világában felelősséggel jár. Ezt a
bölcsességet és felelősséget – melyhez a hamarosan következő
öröm és derű percei is szervesen hozzátartoznak – ne áldozzák
fel a mindennapok küzdelmei során. Munkájukhoz és jövendő-
jükhöz kívánok sok erőt és jó egész séget – a Mindenható gazdag
áldását. 

Részlet Papp Kornél, a Halásztelki Bocskai István Református
Középiskola, Szakiskola, Alapfokú Mű vé szet oktatási Intézmény és
Kollégium szalagtűző ünnepélyén elhangzott beszédéből.

Boldogok, a kiknek szívök tiszta: mert ők az Istent meglátják. (Mt 5,8)
A halásztelki Bocskai istván Református Gimnázium, Szakközépiskola, Szakiskola, Alapfokú

Művészetoktatási intézmény és Kollégium Szalagavató ünnepélye töKöL SPORtCSARnOK 2010. január 8.

Ötven éves Takarékszövetkezeti Jubileum
A Kisdunamenti Takarékszövetkezet első embere, Hoffman Pálné aki október végén Takarékszövetkezeti Érdemérem kitüntetést vehetett át, rövid

áttekintést adott a TKSZ megalakításáról, az elmúlt 10 év gazdálkodásáról. Megtudhatták az ünnepségre összesereglett vendégek, hogy a megalaku-
lás esztendeje 1959. június 1 volt. Ekkor kezdte meg működését a Dunaharaszti és Vidéke Takarékszövetkezet. Kezdetben már csak azért is kellett sok
nehézséggel megküzdeniük, mert az Országos Takarékpénztár helyi fiókja minden követ megmozgatott, újabb és újabb akadályokat gördített a taka-
rékszövetkezet útjába. A sok nehézség miatt négy évet kellett várni a működési terület bővítésére, csak 1963-ban tudtak fiókot nyitni Taksonyban. A
70-es évek elején felgyorsult fejlődésük, szépen gyarapodott vagyonuk. Ez lehetővé tette újabb kirendeltségek megnyitását.1975-ben Szigethalmon,
egy évvel később Tökölön avattak fiókot. Ugyanez történt Szigetszentmiklóson (1982) és Halásztelken (1984). Soroksárra 1986-ban "tették be a lábu-
kat". Ezt a régi fiókot váltotta most fel az új létesítmény. 1992-ben, az új szövetkezeti törvény hatályba lépésének évében a takarékszövetkezet veze-
tésének döntenie kellett, hogy szövetkezetként vagy társaságként kíván tovább működni - mondta Hoffman Pálné. - Közgyűlésünk a szövetkezeti
működési forma mellett döntött, és ettől kezdve lett a nevünk - a tagság kérése - Kisdunamenti Takarékszövetkezet, amelynek jelenleg hét fiókja van.
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Tököli Karate Sportegyesület

Egyesületünk 2007-ben alakult; leválva
dunaharaszti sportegyesületről. Szerettük
volna, hogy egy helyi érdekeket képviselő
tököli sportklub lássa el a tököliek érdekét
mind az önkormányzatnál, mind a Magyar
Karate Szakszövetségnél, mind a Goshukan
Goju-ryu Karate Szövetségnél, valamint a
nemzetközi JKF-nél (Japan Karate Fede -
ration). Ezért a tököli Karate Sport egyesület
nevet választottuk.

Választott stílusunk a goju-ryu, amely
magyar fordításban a keménység és lágyság
iskoláját jelenti. A stílusra jellemző a „lágy”,
kerek elvezetések, és a gyors, határozott,
„kemény” visszatámadások. Egyesületünk
elnöke, Bruszt Mária a stílussal itt, Tökölön
találkozott először Szilády Gábor senseinél, aki
meghatározó személyiség volt életében. Ma
már ő is feketeöves tanár.

Úgy tűnik
megtaláltuk
végleges he -
lyünket, ahol
az edzéseket
tartjuk, a la -
kótelepi ál -
ta lános is -
ko la tor na -

termében, ott hétfőn és pénteken 17-19 óráig
találhatnak meg az érdeklődők bennünket. 

Edzéseinken hatékony önvédelmi elemeket
tanítunk, fokozatosan nehezülő gyakorlatokon
keresztül. Az évszázadokra visszanyúló tradíció,
hagyomány és a modern tanítási módszer ötvö-
zete érzékelhetően javítja a tanulók életvite-

lét, mind fizikai, mind lelki-szellemi téren.
Javítja a mozgáskoordinációt, fejleszti a problé-
mamegoldó készséget, és segít a beil leszkedési
zavarok leküzdésében. Érezhetően javítja az
önbizalmat és az önfegyelmet, és komoly hang-
súlyt fektet az erkölcsi, etikai nevelésre, amely
tiszteletre és fegyelemre tanít. Gyakorlójának
egy életen át biztosítja az egészséges életmódot
és életfelfogást. 

Edzéseinket kortól függetlenül bárki látogat-
hatja!

Célunk, hogy a tradicionális karatét kör nye -
zetünkben elterjesszük, és minél több embert
rávegyünk a mozgásra.

SiKERES SzEREPLÉS ŐSSzEL
nemzetközi GOJU KUPA 2009 - Szombathely

• Máthé Samu II. korcsoport kumite 3. hely, 
• Vukov Dániel II. korcsoport kumite 3. hely, 
• Heim Zsombor II. korcsoport kumite 4. hely,
• Klötzl Márk III. korcsoport kumite 3. hely. 

MiKULáS KUPA 2009
• Máthé Samu kata 3. hely
• Vukov Dániel kumite 3. hely

SiKERES öVVizSGA
2010. január 29-én sikeres övvizsgát tettek a kö vet -
ke ző karatékák:

• Heim Zsombor, narancs öv
• Klötzl Márk, sárga öv
• Máthé Samu, narancs öv
• Simon Enéh, sárga öv
• Teichter Alfréd, sárga öv
• Vukov Dániel, sárga öv

Web: www.tokoli-karate-se.gportal.hu
e-mail: tokoli.kse@freemail.hu

Bemutatkozás
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Nehéz erőpróba vár a pestmegyei kickboxosokra, mivel
a soron következő öt héten keresztül minden hétvégén
versenyre mennek.

Az első állomás Esztergomban volt az elmúlt hétvégén,
ahol a két szabályrendszerben a light-contact és full-con-
tact szabályrendszerben mérték össze erejüket, a kempo
harcosokkal.

A főversenyek előtti formába hozó verseny jól sikerült,
mivel a tíz induló mindegyike döntőbe küzdötte magát és
végül 8 aranyéremmel és 2 ezüstéremmel zárta a versenyt.

Ezek az eredmények remélhetőleg nagy önbizalmat
adnak a hétvégén Szlovákiában megrendezésre kerülő
Szlovák Open versenyére.

Esztergom – kertváros Kupa eredményei
Aranyérmesek:

Laszák Zoltán, Takács Péter, Olajos Enikő, Elszaszer Kitti,
Elszaszer Dávid, Gulyás Richárd, Lukács Dániel, Vetor
Attila

Ezüstérmesek:
Gremen Petra, Vigmond Sándor

Gnyálin istván az Év edzője Pest megyében
Kick-Box sportág szép évet zárt, mivel a versenyeredmé-

nyei alapján a sportág továbbra is a világ élvonalához tar-
tozik. Pest megyei kick-boxosok is hozzájárultak eredmé-
nyeikkel ehhez a sikerhez, egy Eb bronzéremmel és egy Vb
ezüstéremmel.

Szigetszentmiklós-Tököl Sportegyesület versenyzői
2009. december 19-én a megyeháza “Kossuth Termében”
megrendezett ünnepségen öt kategóriában is díjazottak
között szerepeltek. A patinás helyszín, a megyei vezetők és
híres sportolók jelenléte emelte a díjkiosztó hangulatát.
Szigetszentmiklós városát Szabó József polgármester, míg
Tököl Városát Dr. Vass Lucia alpolgármester képviselte.

Dr. Szücs Lajos, a Pest Megyei Közgyűlés Elnöke ünnepi
beszéde után, a díjakat a magyar sportszakma kiemelkedő
személyei adták át, így Martinek János olimpiai bajnok
öttusás, Farkas Ágnes, olimpiai ezüstérmes kézilabdázó,
Egervári Sándor, az U20-as és U21-es, egyben olimpiai
válogatottunk szövetségi edzője, Gyulay Zsolt, olimpiai
bajnok, a Magyar Olimpiai Bizottság alelnöke, Dr. Kamuti
Jenő, a MOB elnökségi tagja és Dr. Szekeres Pál, többszö-
rös paraolimpiai bajnok, a Magyar Vívó Szövetség tőrvívó
szakágának szövetségi kapitánya.

Díjazottjaink:
Olajos Enikő „Az év legjobb Pest megyei diáksportolója
középiskolás korosztályban”
Laszák Zoltán „Az év legjobb Pest megyei sportolója férfi
utánpótlás korosztályban”
Takács Péter „Az év legjobb Pest megyei sportolója férfi
felnőtt korosztályban”
Wágner Vivien „Az év legjobb Pest megyei sportolója női
felnőtt korosztályban”
Gnyálin István „Az év edzője”
Gratulálunk!
Köszönjük klubunk sikeréért dolgozók munkáját és sport-
egyesületünk támogatóinak és szponzorainak segítségét.
Kick-Box sportág szép évet zárt, mivel idei év versenyered-
ményei alapján a sportág továbbra is a világ élvonalához
tartozik. Pestmegyei kick-boxosok is hozzájárultak ered-
ményeikkel ehhez a sikerhez, egy Eb bronzéremmel és egy
Vb ezüstéremmel.

Elkezdődött a tavaszi idény
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Enrique Rodney Savon-al
erősített a Tököl 

Kiváló játékossal erősí-
tett a Tököl NB I/B-ben
szereplő férfi kézilabda
csapata-számolt be a hír-
ről Kerékgyártó Zsolt a
klub szakosztály vezetője.
Az egykori kubai váloga-

tott Enrique Rodney Savon- t Hoffman Pál polgár-
mester, szakosztály elnök és Ágics Antal vezetőségi
tag mutatta be a csapatnak a Szigetszentmiklós elleni
felkészülési mérkőzés előtt. Az egykoron Tökölön
kézilabdázó Krizsán János illetve a szponzorok jóvol-
tából érkező háromszoros világbajnoki résztvevő,
egykori magyar gólkirály, a Ferencváros NB I- es csa-
patából érkezett a Csepel-szigetre. A vezetők azt vár-
ják, hogy a kubai játékossal megerősített csapat így
gond nélkül kiharcolja a bennmaradást. A szakosz-
tály vezetője hozzátette: mindkét fél reméli, hogy az
egyelőre négy hónapos együttműködés hosszú időre
megmarad és Enrique akár edzőként is bekapcsolód-
hat a tököli utánpótlás nevelésébe.

Marian Cozma szoboravatás
Veszprémben

Pontosan egy éve, hogy egy veszprémi szórakozó-
hely előtt megölték Marian Coz mát. Mind össze 26
éves volt. Vesz prém ben, az aréna előtti park ban fel-
avatták a majd ötméteres, bronzból készült szobrát,
Mihály Gábor Munkácsy-díjas szobrászművész alko-
tását. A hideg és a havazás ellenére is több ezren
gyűltek össze, hogy mécsest helyezzenek el a mű
talapzatánál, és emlékezzenek a sportolóra. A Tököli
Képviselő-testület 100.000,- Ft-tal támogatta a Cozma
szobor megalkotását, és a város képviseletében tökö-
liek egy csoportja részt vett a szobor avatásán.

Bravúros győzelem!
Tököl KSK - KBSK Tom Trans 32-29 (14-15)

Titkon sokan féltek ettől a találkozótól, bár látható
volt az eddigi mérkőzésekből és az átigazolási név-
sorból, hogy Tököl alaposan megerősödött a téli szü-
netben. A csapat azt sem rejtette véka alá, hogy min-
dent megtesz a kiesés elkerülése érdekében – s ezt
ma a pályán is bizonyították. 

A Komlói Bányász SK Tom Trans a mérkőzés első
tíz percét egy gólos előnnyel zárta, a játékrész máso-
dik harmadában pedig háromra növelte a különbsé-
get (20. perc: 8-11). A szünetig ugyan csökkentették
hátrányukat a vendéglátók, de fordítaniuk ekkor
még nem sikerült (14-15). A folytatásban egyre erő-
teljesebbé vált a Tököl játéka, melynek eredménye-
ként a 40.percre már egál volt az állás (21-21).
Ugyancsak döntetlenre álltak a csapatok a félidő
derekán (24-24), csakúgy, mint az 50.percben (24-
24). Az utolsó tíz perc azonban már a hazaiakról
szólt: Savonék megszerezték a vezetést (55. perc: 28-
27), melyet aztán meg is őriztek, sőt a lefújásig
három bravúros góllal növelték előnyüket, így otthon
tartották a bajnoki pontokat. 

A KBSK Tom Trans mestere ennyit mondott a
találkozóról: - Elsodort minket a karibi tornádó... 

Góllövők: Savon Jose 17, Balogh Attila 3, Beszkid
Béla 3, Bodorovics István 3, Czvik István 1, Pataki
László 1, Piroska Krisztián 1, Varga Krisztián 1.
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NŐI FOCI   –  I. Farsangi Kupa Tököl
5 meghívott csapattal 6 csapatos jó hangulatú tornát rendeztünk. Saját szereplésünk nem sikerült túl fényesre (5. helye-
zést értük el), de bízunk benne hogy a hagyományteremtő céllal létrehozott tornán jövőre jobban szerepel csapatunk.
Ez a torna lehetőséget adott arra, hogy a helyi lakosok és érdeklődők előtt
is bemutatkozzunk. A tornán díjazásban részesült az első három csapat
minden tagja. Különdíjat kapott a gólkirály, a legjobb mezőnyjátékos, és a
legjobb kapus.
A kupa végeredménye:

1. SZTK Szűzek
2. FORTUNA
3. KISPÁLYÁS SOKK
4. FC BARKA
5. TÖKÖL
6. RÁCKEVE

Hölgyek lábbal, labdával

A fogathajtó sport 2010 évre
kiadott naptárában kiemelt
hely jutott SzÉCSi SánDOR
válogatott kerettag versenyző
és fogata számára. A tököli
Lovasklub egykori elnöke,
aki most a San – team Bau
Kft. versenyzője idén is
megtesz mindent a sikeres
szereplés érdekében. 

Különdíjban részesült:
Tóth Ágnes (SZTK) legjobb játékos
Matisz Bettina (FC BARKA) gólkirály
Csoki (Tököl) legjobb kapus

Egykori sztárok töltötték meg a Sportcsarnokot. Tökölön rendez-

ték a Senior női kézilabdabajnokság döntőjét. Mint Kerékgyártó

Zsolt Kézilabda Szakosztály vezetője elmondta, másodszor adott

otthont Tököl a csapatoknak. A képen Hoffman Pál polgármester,

Bajcziné Nemere Tündének sokszoros válogatott irányítónak

adja át a győztes csapatnak járó serleget és érmeket.

II. GuLÁCSI SÁNDOR
EMLÉKTORNA
Második alkalommal rendezték meg a Gulácsi Emléktornát. Hat csapat
részvételével rendezték meg a PMLSZ Edző és Utánpótlás-nevelési
Bizottsága február 7-én Tökölön a tornát az U15-ös korosztály részére.
Batári Csaba szervező elmondta: ezzel a néhai kiváló utánpótlásedzőjé-
nek – Gulácsi Sándornak – kívánnak méltó emléket állítani. A selejtező-
ket követően – melyen az FTC, a Pest megyei válogatott, a Dunakanyar,
a Tököl, az UTE és a Dunakeszi Kinizsi csapata méri össze tudását – a
csoportok azonos helyezettjei játsszák majd egymással a helyosztókat.

Kiadja:
Tököl Város Polgármesteri Hivatala

Szerkesztõségvezetõ: Lerner Gábor

Nyomda:
Ex-Kop Bt. Szigetszentmiklós
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BEtOnEPAG OFFROAD tEAM 
32. HELyEzÉS A BUDAPESt BAMAKO 2010

VERSEnyKAtEGÓRiáBAn

A BETONEPAG OFFROAD TEAM 2009. márciusában
alakult azzal a céllal, hogy közel egyéves felkészülés után
részt vegyen a BUDAPEST BAMAKO 2010-es versenyén. A
csapatot a betonEPAG Kft. tagjai alkotják: Bagi Attila csa-
patkapitány, Búza Gergely navigátor, Sebes András és
Sebes Márton. A csapat számára a kalandszerzés és egyfaj-
ta csapatépítő tréning megvalósítása volt fontos, de a fel-
készülés alatt a hazai un BAMAKO CHALLENGE futamo-
kon elért javuló eredmények elültették a négy fiúban a
versenyszellemet is. Ugyanakkor a legelszántabb verseny-
zők profin megépített és átalakított 4x4-es járműveikkel
ellentétben a BETONEPAG OFFROAD TEAM egy teljesen
„mezei” felkészítetlen utcai kivitelű autóval, a Szöcske
típusnévre hallgató Mitsubishi L300-as négykerékhajtású
mikro busszal indult. A szervezők döntése alapján az útvo-
nal az utolsó pillanatban megváltozott, ugyanis a
Külügyminisztérium titkosszolgálati információkra hivat-
kozva terrorfenyegetettség miatt kérte, hogy a verseny ne
menjen Mauritániába és Maliba. Az afrikai szakaszt kicsit
lerövidítve a cél a marokkói Agadír lett, ami így is több
mint 7000 km versenyzést tett lehetővé az indulóknak. A
rajtra 2010. január 16-án került sor, és nagyon felemelő
érzés volt a Budapesti Műjégpályáról elindulni egy sokat
ígérő kalandra. Igaz az európai szakaszon: a
Magyarország – Szlovénia – Olaszország – Franciaország –
Spanyolország útvonalon többnyire műúton zajlott a ver-
seny, de a megoldandó feladatok és a mintegy 3000 km-re
adott 3 napos limitidő nagy kihívást jelentett a csapatok-
nak. Almería kikötőjéből komppal kelt át a mezőny a
marokkói Nadorba, ahol kezdetét vette az igazi afrikai
futam. Innentől 11 napon keresztül 90 %-ban offroad, azaz
terepen haladt a verseny kategória. Marokkó kiváló lehe-
tőséget nyújtott a csapatoknak a versenyzésre, az ország
igazi 4x4-es paradicsom. 2000 méternél is magasabb
hágóátkelések, homokdűnék, kősivatag, vízátfolyások,
kiszáradt folyómedrek és mindehhez ritkán lakott terüle-
tek, ahol a műszaki problémák megoldása is komoly fel-
adat volt. A nehéz terep miatt a BETONEPAG OFFROAD
TEAM is kisebb javításokra kényszerült, amit helyi szere-

lők orvosoltak kalandokkal és barátokkal gazdagítva a csa-
patot. A futam utolsó 3 napjában problémáktól mentesen
igazi versenytempót futva 8 hellyel lépett előre a betonke-
mény társaság. A 32. helyezés az utcai, átépítés nélküli jár-
művek közt az egyik legjobb eredménynek számít, mégis a
csapat számára a sok élmény és a jó hangulat tették a
2010-es Bamako futamot emlékezetessé. A folytatás nem
marad el, az év hátralevő részében hazai futamokon bizto-
san gyarapítja a csapat a jó eredményeket, de egy afrikai
megmérettetés is szerepel a távlati célokban. 

KORMOS-DOBOz tEAM
21. HELyEzÉS A BUDAPESt BAMAKO 2010

VERSEnyKAtEGÓRiáBAn

Saját csapatunk a Kormos-Doboz Team oszlopos tagjai:
Kormos Imre, Podlovics Ferenc és kiegészülve Kormos
Ádámmal. Tököl színeit egy másik csapat is képviselte: a

Beton-Epag Team. Bagi Attila vezetésével. Hosszú elmél-
kedést gyors döntés követett, hogy indulunk a B2-ön.Azt
hittük szeptemberben, hogy mennyi időnk van még hátra,
nyugodtan készülhetünk. Ez a készülődés nagyon szerteá-
gazó feladatokat adott, nemcsak a terep járó műszaki fel-
készítésében, hanem a rengeteg adminisztrációs feltételek
megszerzésében is.  Úgy éreztük a felkészülés végén, hogy
nyugodtan indulhatunk neki a versenynek, mi készen
állunk testileg, lelkileg, műszakilag hogy méltó képen tud-
juk képviselni Tököl városát és a Doboz és Acélszerkezet
Kft-t ebben a nemzetközi mezőnyben. Az indulók 40%-a
külföldi volt. Nagyon szép tájakon gurultunk, nagyon
veszélyes helyeken kapaszkodtunk, nagyon süllyedős
homokban jártunk, kerestük a koordináták felé vezető jár-
ható utakat. Kezdtünk belejönni, kezdett bennünk erősöd-
ni a versenyszellem, minek eredménye, hogy Marokkóban,
Agadir város célba érkezéskor a számunkra nagyon előke-
lő 21. helyre futott be csapatunk. Igazi Tököli Csapatként
indultunk, melyet csapatzászlónk is kifejez.

Remélem ezzel a pár fotóval bepillantást adhatok erről
a csodálatos 2 hétről. hangulatról, barátságokról, összetar-
tásról, mely a csapatok között létrejött. Hogy jövőre mi
lesz? Nem tudjuk, Lehet, hogy újra indulunk?!

TÖKÖLIEK A BuDAPEST BAMAKÓ 2010-ES VERSENYEN


